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Valkon kanslaisopisto och Lovisa svenska medborgarinstitut – gemensam aftonskola för personalen, 
direktionerna och institutsföreningarna  

8.2.2019 

Plats: Mi-huset 

Närvarande: Marketta Heikinheimo, Leena Selander, Jaakko Isotalo, Kai Nyyssönen, Hanna Olá, Inge 
Ekholm, Tanja Lill-Smeds, Terhi Penttilä, Toni Paakkarinen, Jarmo Sihvonen, Christer Bengts, Rune Drockila, 
Raili Äijö, Gun Monto, Nina Björkman-Nystèn, Anneli Sjöholm, Katri Haverinen, Siv-Britt Lindroos, Irmeli 
Koivula, Osmo Mattila, Mia Heijnsbroek-Wiren (13.30–14.30), Thomas Rosenberg (ordförande 14.45–
15.05), Merja Sillanpää (sekreterare), Kirsi Kinnunen (ordförande –14.45) 

 

 

Det konstaterades att man i den gemensamma aftonskolan skulle diskutera frågor som anknyter till 
sammanslagningen av instituten. Mötet har inte någon egentlig beslutanderätt, men förslagen antecknas. 
Till ordförande valdes direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen. Rektor Merja Sillanpää 
antecknade de förslag som uppkommit under mötet. På förslag av ordförande för den finska direktionen 
Jaakko Isotalo beslutade man hålla mötet på finska. 
 
 

1) Önskemål och synpunkter 
Med tanke på undervisningen är det viktigt att man klart uppgett för studerandena på vilket språk 
undervisningen sker. Många studerande väljer kurs enligt den tidpunkt och det ställe som passar hen 
bäst utan att bry sig om språket. Många svensktalande är ändå nöjda om de har chans att använda 
sitt eget modersmål. En kurs som angetts vara svenskspråkig måste således vara det. Tvåspråkig 
undervisning måste planeras noggrant.  
Thomas Rosenberg presenterade den statistik som han sammanställt om befolkningsutvecklingen 
och språkförhållandena i Lovisa stad. Enligt statistiken kan man inte anse att minskningen av den 
svensktalande befolkningen skulle vara orsaken till att Mi:s timmar minskat. I flera av anförandena 
tänkte man att orsakerna till att antalet timmar minskat kan ha att göra med planeringsprocessen 
och marknadsföringen. 
 

2) Frågor som ska avgöras 
a) Rätten till undervisning på eget språk måste säkerställas för minoritetsspråksrepresentanter. Det 

behövs en överskådlig modell för hur timmarna kommer att fördelas.  
b) Ett överskådligt förslag på institutets personalstruktur måste läggas fram. Service på båda 

språken måste säkerställas. 
c) En marknadsföringsplan måste utarbetas för institutet. 

3) Gemensamt förslag/Förslag till tidtabell för det kommande arbetet 
Man ansåg att ärendet kunde framskrida till nämndbehandling efter det att direktionerna först 
framfört sina egna förslag. För den svenska direktionen beslutade man välja sammanträdesdag 
snarast möjligt. Den finska direktionen ansåg att den redan fattat sitt beslut i ärendet. Om 
ställningstaganden behövs, sköts saken per e-post.


